
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Аналіз залучення популістських політичних партій Болгарії до 

просування російської пропаганди в болгарському інформаційному полі 

(український вимір) 
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Російська Федерація активно використовує інструменти 

інформаційної війни в країнах Європи для пропагандистського 

супроводження розв’язаної проти України неспровокованої агресії. Прийняті 

міри по блокуванню роботи російських іномовних медіа-холдингів в окремих 

країнах Європейського Союзу дозволили знизити можливості Росії по 

інформаційному впливу на європейське населення та просуванню російської 

пропаганди в інформаційному просторі країн ЄС. Разом із тим, для 

вирішення пропагандистських завдань Росія продовжує використовувати 

неофіційні зв’язки з популістичними та опозиційними партіями для 

ретрансляції та вкидування російської пропаганди в європейське 

інформаційне поле.  

Яскравим прикладом використання політиків-популістів в інтересах 

російської пропаганди є Республіка Болгарія, де політична партія 

«Відродження» фактично стала неофіційним «закордонним 

представництвом» російських підрозділів інформаційних операцій та 

регулярно залучається до виконання завдань по просуванню російських 

наративів та розширенню цільової аудиторії впливу за рахунок болгарського 

населення. Проведений аналіз діяльності депутатської групи вказаної 

політичної сили в 49-му складі Народного зібрання Болгарії вказує на 

регулярне використання ними депутатських повноважень та стін 

болгарського парламенту для сприяння акціям інформаційно-психологічного 

впливу Росії в регіоні. Зокрема, з квітня по жовтень 2023 року встановлено 

більше двадцяти підтверджених фактів (див. Табл.№1) прямої та 

опосередкованої участі депутатів вказаної політичної сили в російських 

інформаційних операціях проти України через підготовку проектів рішень 

парламенту Болгарії, направлення письмових (усних) депутатських звернень 

представникам уряду та усні виступи під час сесійних засідань.  

За вказаний період російська пропаганда в Республіці Болгарія через 

партію «Відродження» в значній мірі спрямовувалась на:  

зрив військово-технічної співпраці України та Республіки Болгарія в 

частині передачі Україні озброєння та військової техніки, які знаходяться на 

складах в Болгарії; 

блокування українського аграрного експорту по сухопутним 

коридорам в країни Європи та Африки; 

формування у населення Республіки Болгарії негативного ставлення 

до українських біженців та посилення соціальної напруженості; 

культивування у болгарського населення образу України, як держави, 

в якій відсутня демократія, розквітає «фашизм» та утискаються права 

національних меншин, зокрема представників болгарської діаспори, для 

виправдання неспровокованої збройної агресії Росії проти України. 

В рамках виконання інформаційних завдань по блокуванню 

українського аграрного експорту голова партії «Відродження» Костадін 

Костадінов та Деян Ніколов під час виступу в сесійній залі заявляли про 

начебто небезпечні українські зернові культури, наявність в них 

радіоактивних металів, що призведе до отруєння населення Республіки 

Болгарія. Заслуговує на окрему увагу підготовлений групою депутатів партії 



«Відродження» проект рішення парламенту Болгарії (49-354-02-158 від 

20.09.2023) про заборону ввезення української сільськогосподарської 

продукції. В поясненні до проекту рішення наголошується, що через 

постачання в Україну боєприпасів із збідненим ураном та начебто 

використання у війні небезпечних токсичних речовин українська продукція 

особливо небезпечна для країн Європи. Автори проекту в якості прикладу 

приводять факти, які вигадала та активно розповсюджувала Росія через 

власні ЗМІ. Зокрема, мова йде про повідомлення начебто польської газети 

«Річ Посполита» про отруєння польських правоохоронців після вживання 

110 тон українських технічних зернових.  

 
В польській газеті дійсно є публікація від квітня 2023 року про 

підробку документів на українське технічне зерно, яке потрапило в країну по 

підробленим документам та під виглядом харчового. Однак в газеті 

наголошувалось, що після проведених лабораторних аналізів українські 

технічні зернові відповідали європейським стандартам та не зафіксовано 

жодного відхилення від санітарно-епідеміологічних норм.  

 
 

Для недопущення прийняття парламентом Болгарії рішення про 

військово-технічну співпрацю України та Болгарії депутати від партії 

«Відродження» Івелін Пирванов та Дімчо Дімчев з парламентської трибуни 

заявляли, що болгарський уряд планує «направити болгарських синів на 

вірну смерть», надання Україні зброї спровокує втягування Болгарії та НАТО 

в війну проти Росії, що призведе до ядерної війни. Івелін Пирванов також 

підготував письмове депутатське звернення до міністра оборони Тодора 

Тагарева із вимогою надати відомості, чи використовує Україна болгарське 

озброєння для нанесення ударів по російській території.  



Для дискредитації українських біженців в Болгарії депутати Івелін 

Пирванов, Ангел Георгієв, Емил Янков під час години питань до уряду 

направляли письмові та усні звернення, в яких заявляли, що: 

начебто болгарським правоохоронцям надано команду не карати 

українських водіїв за порушення ПДР, а ті, в свою чергу, припарковують 

автомобілі в заборонених місцях, не дають дорогу каретам швидкої 

допомоги; 

українські біженці – «не біженці, а забезпечені туристи, які 

відпочивають на болгарських курортах за кошти болгар»; 

громадяни Болгарії відчувають себе дискримінованими в порівнянні з 

українськими біженцями, які начебто надано привілеї по працевлаштуванню, 

влаштування дітей в дитячий садок. 

Значну увагу депутати партії «Відродження», зокрема лідер партії 

Костадін Костадінов, приділив культивуванню у болгарського населення 

образу «фашистської України». З квітня 2023 року Костадін Костадінов 

шість раз виступав із трибуни парламенту Болгарії, під час яких наголошував 

на тому, що: 

в «Україні фашизм» та утискаються права болгарської діаспори, яким 

забороняють вивчати болгарську мову в школах населених пунктів, де 

переважно проживають українські болгари; 

правоохоронні органи України, зокрема СБУ, є «українським 

Гестапо», яке начебто вбиває, залякує, арештовує, проводить репресії проти 

українських болгар; 

українські болгари прагнуть створити автономію на півдні Одеської 

області, але українська влада заважає їм; 

Україна створила сайт «Миротворець», який є «розстрільним 

списком» та вносить в нього болгар, яких має намір вбити. Слід зазначити, 

що такі акценти про сайт «Миротворець» неодноразово робила речник 

російського МЗС Марія Захарова. Разом із тим, болгарська неурядова 

організація «Фактчек» провела аналіз діяльності сайту «Миротворец» та 

дійшла до висновку, що вказаний сайт не має відношення до української 

влади, є ініціативою громадського руху та має на меті встановити факти 

надання допомоги Росії в виправданні та здійсненні окупації українських 

територій.  

Варто зазначити, що неодноразові заяви Костадіна Костадінова та 

інших депутатів партії «Відродження» про заборону вивчення болгарської 

мови спростували самі українські болгари, зокрема режисерка, засновниця 

міжнародного кінофестиваль «ОКО» Тетяна Станєва, яка звернулась з 

офіційним запитом до місцевої влади Болградського району Одеської 

області та отримала відповідь із вказанням кількості годин в навчальній 

програмі та переліком шкіл, де дійсно вивчають болгарську мову, літературу 

та історію.  

Крім того, в парламент Болгарії надійшов офіційний лист від 

представників болгарських громадських організації та представників органів 

місцевої влади півдня Одеської області, де проживають українські болгари, із 

засудженням заяви Костадіна Костадінова про прагнення автономії та 

https://www.facebook.com/skytanya/posts/pfbid0Yjywv2bVqCVEr3f7JHDumEaKHUdh5F5C4kk9ofEnBHNnSKXgv7GKw1psmwnGvdqnl
https://www.facebook.com/skytanya/posts/pfbid0Yjywv2bVqCVEr3f7JHDumEaKHUdh5F5C4kk9ofEnBHNnSKXgv7GKw1psmwnGvdqnl
https://www.facebook.com/skytanya/posts/pfbid0Yjywv2bVqCVEr3f7JHDumEaKHUdh5F5C4kk9ofEnBHNnSKXgv7GKw1psmwnGvdqnl


закликом не провокувати нестабільність в багатонаціональному середовищі 

України.  

Хрестоматійним прикладом безпосередньої участі болгарських 

депутатів від партії «Відродження» в проведенні російських інформаційних 

кампаній є випадок із розповсюдженням інформації про начебто 

радіоактивних вибух в Хмельницкій області та рух радіоактивної хмари в 

напрямку країн Європи. Зокрема, в період з 17 по 20 травня 2023 року 

російські ЗМІ проводили інформаційно-психологічну операцію по 

просуванню в інформаційному просторі України та країн Європейського 

Союзу інформацію про начебто ураження складів в Хмельницькій області, де 

знаходились поставлені в Україну британські снаряди із збідненим ураном. 

Першоджерелом інформаційної кампанії став секретар Радбезу Росії Микола 

Патрушев, заяву якого масово тиражували російські ЗМІ 17-19 травня 2023 

року.  

 
 

 
 



 
 

 
 

 

Для ретрансляції вказаного повідомлення в болгарський 

інформаційних простір депутати від партії «Відродження» Маргарита 

Генчева та Микола Дренчев направили письмовий депутатський запит, в 

якому озвучували факти, вказані в пропагандиських матеріалах російських 

ЗМІ.  

 

Таким чином, російське політичне керівництво через обмеження 

можливостей по інформаційно-пропагандиському просуванню російських 

інтересів в іноземних ЗМІ активно використовує неформальні зв’язки із 



популістичними політичними силами країн Європи, зокрема в Болгарії, які 

залучаються до проведення акцій інформаційного впливу на болгарське 

населення. Вказане твердження підтверджується встановленими фактами 

використання депутатами партії «Відродження» депутатських повноважень 

для просування російських інтересів та створення сприятливих міжнародних 

умов для отримання перемоги в розв’язаній проти України війні.  

Для нейтралізації поширення російської пропаганди в болгарському 

інформаційному просторі варто активізувати співпрацю України та 

Республіки Болгарія в частині об’єднання зусиль представників органів влади 

та неурядового сектору для виявлення фактів пропаганди та спростування 

фейків, які ретранслюють політики-популісти, зокрема в Болгарії.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Таблиця №1 
Прізвище депутата 

Народного зібрання Болгарії 

(заява, автор проекту, 

підписант) 

Номер та дата 

усного або 

письмового 

звернення 

Витяг тексту заяви 

(оригінал заяви на болгарській мові, короткі пояснення) 

Інформаційні кампанії по недопущенню розблокування українського зернового експорту, в тому числі через транзитні 

східноєвропейській країни. 

Константина Венциславова 

Петрова; 
Климент Пламенов Шопов; 

Димо Георгиев Дренчев; 

Маргарита Атанасова 

Генчева; 

Николай Георгиев Дренчев; 

Валери Иванов Сираков; 

Ивайло Василев Папов; 

Коста Георгиев Стоянов; 

Кръстьо Стоянов Врачев; 

Димитър Валентинов Гюрев; 

Димчо Димитров Димчев; 
Виолета Радева Кърпачева; 

Даниел Станиславов 

Проданов; 

Искра Михайлова Михайлова; 

49-354-02-158 

від 
20.09.2023 

 

Проект рішення 

про заборону 

ввезення 

української 

сільськогосподар

ської продукції 

до припинення 

вогню 

На териториятя на Украйна се ползват боеприсаси с обеднен уран и 

силни токсични субстанции, които проникват в почвата и попадат в 
селскостопанска продукция и представляват заплаха за човешкото 

здраве. Само до края на миналата година в Украйна е имало 640 

инцидента в критична инфраструктура и други 840 събития, които са 

могли да доведат до отравяне на почвите, подпочвените води и т.н., 

което влошава качеството на зърното. Това означава, че е възможно 

вносът от там да е отровен и негоден за за употреба нито от 

хората, нито от животните.  

Успоредно с това оттам започнаха да се изнасят техгнически 

култури. Житото от Украйна влиза в ЕС като техническо жито. Така 

Украйна заобикаля строгите изисквания за качество в ЕС и сменя 

предназначението му не е за консумация, а за производство на 
биомаса. Но едно разследване в Полша през пролетта на тази шодина 

доказа, че полиците са консумирали 110 т от това «техническо» 

жито и в буквалния смисъл са били натровени. Това е и основната 

причина те толкова категорично да се противопоставят на 

украинския внос. В този смисъл украинският внос на жито 

граничи с геноцид над българския народ.  

В квітні 2023 року російські ЗМІ поширювали інформацію про 

начебто поставки отруєного українського зерна до Польщі, яким 

отруїлись польські правоохоронці. Першоджерело було польське 

видання «Rzeczpospolita». Однак перевірка публікації спростовує 

інформацію: мова йшла про підміну продовольчої пшениці 

технічною. Однак видання наголошувало, що дослідження вказували 
на відповідність параметрів стандартам.  

Костадин Костадинов 15.09.2023 

 

Обговорення 

рішення про 
надання дозволу 

на імпорт 

(транзит) 

українських 

зернових через 

Болгарію 

Беше взето решение, с което се подкрепят националните интереси на 

друга държава и други държави за пореден път – решението за 

позволяване отново на вноса на опасно украинско зърно, на опасен 

украински слънчоглед на практика обслужва две държави и 
няколко компании в България. 

Заява зроблена з трибуни парламенту Болгарії в рамках компанії по 

дискредитації українських сільгоспвиробників на фоні переговорів 

про відновлення дії «Зернової угоди». Варто зазначити, що в порядку 

денному 15.09.2023 року в порядку денному не значилось питань 

довкола транзиту українських зернових.  

Деян Николов 14.09.2023  

 

Начебто 

радіоактивність 

продукції з 

України 

Там, както чухме, на входа на България ще трябва да правим 

проверки за радиоактивност, тежки метали и така нататък. Аз 

пък бих казал, че ако изобщо имаме такива съмнения още от сега, то 

искаме ли да рискуваме такава продукция да попадне в България? 

Само да си помислим – представете си, че тук може да дойде 

продукция с тежки или радиоактивни метали – струва ли си 

риска? 

Питання радіоактивності української агропромислової продукції, 

зокрема зернових, піднімали депутати «Відродження» в травні 2023 

року в рамках дезінформаційної кампанії російських військ про 

начебто радіоактивний вибух в Хмельницькій області.  

Окрема пропагандистська кампанія по радіоактивний вибух на заході України та рух радіоактивної хмари в напрямку 
країн Європи.  

https://www.parliament.bg/bg/ns_acts/ID/165123
https://www.rp.pl/polityka/art38291921-zboze-z-ukrainy-oszukane-polskie-mlyny
https://www.parliament.bg/bg/plenaryst/ns/55/ID/10804
https://www.parliament.bg/bg/plenaryst/ns/55/ID/10803


Маргарита Атанасова 

Генчева; 

Николай Георгиев Дренчев; 

49-354-06-6110 

від 30.05.2023 

Запит про 

радіоактивну 
обстановку в 

Болгарії 

В средата на май тази година, край град Хмелницки в Западна 

Украйна беше ударен склад за боеприпаси на ВСУ. В полски и 

немски медии се появи се информация, че във въпросните складове 

са били съхранявани изпратените от Великобритания в Украйна 
снаряди с уран, а вятърът с донесъл радиоактивната прах в 

пограничните райони на Полша. Известно е, че при разрушаването 

на схрцевината на боеприпасите с обеднен уран е образува много 

фон радиоактивен прах на уран-238, образуван при разрушаването на 

сърцевината от тежки метали, който е силно канцерогенен. 

Украинските власти отричат, но министерство на здравеопазването 

на Украйна разпространи инструкции към населението, за действия 

при радиационно заразяване.  

Полските власти също отричат да има повишение на радиационния 

фон, но сред населението има безпокойство.  

В последните дни обаче, румънската депутатка Диана Шошоаке 

нарече взривът в Хмелницки «ядрен взрив на складове с боеприпаси 
на НАТО». 

По думите й още на 15 май радиационният прах, вдигнал се от 

складовете на ВСУ след удара по него, е бил пренесен от 

ветровете през украинско-полската граница. Тя съобщи, че на 

складовете е имало танкови снаряди с уран-235, предоставен на 

Украйна от Великобритания, на стойност 500 милиона долара.  

Шошоаке посочи, че в полския град Люблин е фиксирано 

повишаване на радиационния фон, а радиоактивния облак в течение 

на два дни е преодолял разстояние от 400 километра. 

Інформаційну кампанію про начебто підрив складів із боєприпасами 

в Хмельницькій області та появу радіоактивної хмари, яка 
рухається в напрямку Європи, запустив секретар Радбезу РФ 

Микола Патрушев через російській ЗМІ, які посилались начебто на 

польські джерела. В інфокампанію також залучили румунського 

депутата Шошоаке, яка неодноразово підігрувала російській 

дезінформації.  

Зрив військово-технічної співпраці України та Республіки Болгарія та недопущення постачання озброєння та військової 

техніки Україні. 

Ивелин Първанов Първанов; 49-354-06-878 від 

16.06.2023 

 

Господин Тагарев, в началото на месец юни въоръжените сили на 

Украйна проведоха поредица от атаки на територията на Белгородска 

област, която се намира в международно признатите граници на 

Руската федерация. След отбиването на атаките на руска територия 

останаха повредени образци военна техника – въоръжение, 

снаряжение, боеприпаси, средства за свръзка, екипировка и 

оборудване. Част от тях бяха от предоставената военна помощ от 

държавите – членки на НАТО… 

Във връзка с гореизложеното въпросът ми е: използвани ли са 

оръжия и военнотехнически средства от предоставената от 

страна на Република България военна помощ на Украйна при 

атаките от страна на украинските въоръжени сили срещу 

Белгородска област на Руската федерация? И какъв контрол 

упражнява правителството на България по предоставената военна 

помощ на Украйна и употребата ѝ от украинска страна? 

Обмежена операція «Російського добровольчого корпусу» та 

«Свободної Росії», комплектованих російськими опозиційними 

громадянами, проводилась на території Білгородської області 22 
травня 2023 року. 15 червня російські ЗМІ запустили 

пропагандистську кампанію про використання західного озброєння в 

Білгородській області. Метою кампанії було недопущення 

розширення номенклатури озброєння, яке планувалось поставити 

Україні країнами демократичного світу .   

Ивелин Първанов 07.07.2023 

 

ИВЕЛИН ПЪРВАНОВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): Господин Тагарев, 

пропагандните клишета в случая нас не ни интересуват. Става дума 

за нападенията срещу Новая Волжанка, Грайворон и Кузинка. 

Казвате, че са ги извършили някакви руски доброволци, но тези 

руски доброволци са под командването на украинските въоръжени 

сили, въоръжени са от тях и са на украинска територия. Тоест те са 
формирования към украинските въоръжени сили, но моят въпрос 

беше да контролираме нашата помощ – как я контролираме, за да не 

https://www.parliament.bg/bg/topical_nature/ID/54184
https://www.parliament.bg/bg/topical_nature/ID/55004
https://www.parliament.bg/bg/plenaryst/ns/55/ID/10786


бъде въвлечена България в международен конфликт като атака 

срещу територията на ядрена държава. 

Досега имахме прецедента, при който ядрени държави нападаха 

неядрени, в случаите в Ирак, Либия, Афганистан и Сирия и този 
срещу Украйна. Ще бъде истински прецедент, ако се окаже, че 

България е замесена в атака срещу ядрена държава – говоря за 

нашата национална сигурност, не за пропагандните клишета. Всеки 

инцидент може да бъде разследван от международна комисия, 

каквато все още не е свикана, и всяка от двете воюващи страни си 

използва своите пропагандни клишета. 

Нашият интерес е да не се наклоняваме нито в една от двете посоки, 

а да отстояваме българския суверенитет и българската сигурност, 

заради това акцентирам точно върху това – как българската страна 

контролира дадената военна помощ на Украйна, следвайки примера 

и на Белгия, и на Съединените щати. 

Димчо Димчев 06.07.2023  Вие, господа демократи, явно сте готови да изпращате българските 

синове на смърт. Готови ли сте да поемете тази отговорност? 
Русия също ясно заяви нещо друго, че директен конфликт с НАТО 

означава ядрена война. Готови ли сте да превърнете България в 

пустиня и радиоактивна пепел? Готови ли сте? За пореден път 

защитавате не националните ценности, а общности, задължения 

заради ценности, които, за съжаление, познавате само на теория. 

ВЪЗРАЖДАНЕ няма как да подкрепи този проект на декларация, но 

искам преди това да Ви напомня нещо друго. Това са думи на бивш 

министър-председател на Израел Нафтали Бенет, който призна в 

интервю, че след започване на конфликта е било постигнато 

споразумение между Украйна и Русия, но е било блокирано от 

Великобритания и САЩ. Това на мен не ми прилича на позиция на 
държави, които искат мирно разрешение на този конфликт, както 

господин Дренчев каза, единственото разрешение е на масата на 

дипломацията. България трябва да сме медиатори в този конфликт, а 

не да вземаме страна. Това са два братски нам народа и мястото на 

решението е на дипломатическата маса. Благодаря Ви. 

Депутати партії «Відродження» поширювали недостовірну 

інформацію про начебто наміри болгарського керівництва 

направити болгарських військових на війну в Україну. Однак мова 

йшла про тренувальну місію під егідою ЄС (EUMAM UA), в рамках 

якої болгарські медики готували українських військових медиків.  

Тематика про начебто «розстрільний» список в Україні та сайт «Миротворець». 

Костадін Костадінов 21.07.2023  

 

Тематика сайта 

«Миротворець» 

КОСТАДИН КОСТАДИНОВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): Да, господин 

Дренчев, Вие сте прав за това, което казахте за сайта „Миротворец“ – 

страницата „Миротворец“, обаче пропуснахте да кажете още нещо. В 

тази страница, господин Дренчев, има 270 деца.  

Днес сутринта в декларацията, която тук от ВЪЗРАЖДАНЕ четохме 
за тормоза на българите в Македония, споменахме за това, че там 

деца са разпитвани от полицията и прокуратурата, заради това че са 

участвали, забележете, творческо мероприятие в България, на което е 

имало и български политици, докато са рисували по асфалта с 

тебешири, заедно със свои връстници от България. 

В Украйна обаче действат много по-крупно. Там тези деца директно 

са предвидени са убиване. По същия начин, както, защото преди 

малко споменах примера с неофашистите, които влязоха на 

общественото обсъждане на паметника, който трябва да бъде 

издигнат в София – евентуално, стига, разбира се, Столичният 

фашистки съвет да го разреши това нещо. 
 

Наголошував, що це «розстрільний список». Саме таке кліше 

використовують представники російської влади. У власному 

інтервью речниця МЗС Росії Марія Захарова використовувала саме 

таке формулювання. https://youtu.be/hd63sja1rgI?si=YGhAq3i-s-

VO0Keu.  

Разом з тим, представники болгарської організації «Фактчек» 

провели власне розслідування та прийшли до висновку, що такі 

твердження Костадіна Костадінова не мають нічого спільного з 

реальністю та є відголосками російської пропаганди.  

https://www.parliament.bg/bg/plenaryst/ns/55/ID/10785
https://www.mid.ru/ru/foreign_policy/news/1894293/
https://www.mid.ru/ru/foreign_policy/news/1894293/
https://youtu.be/hd63sja1rgI?si=YGhAq3i-s-VO0Keu
https://youtu.be/hd63sja1rgI?si=YGhAq3i-s-VO0Keu


https://factcheck.bg/uk/chi-dijsno-mirotvorec-ie-spiskom-smerti/ 

 

Ангел Георгиев 20.07.2023  

Наголошував, що 

сайт 

«Миротворець» - 

ліквідаційний 

список 
 

Україна – 

терористична 

держава 

Вече почти седмица слушаме оглушителното мълчание на 

институциите по повод включването на български граждани в 

списъка, който няма да е пресилено да го нарека списък за 

физическо ликвидиране, защото хора от него биват убивани, както 

видяхме вече неколкократно. 

Очевидно е, че Украйна все повече придобива облик на 

терористична държава, на чийто посланик властимащите в 

България откровено позволяват често да се меси във вътрешните 

работи на нашата държава. 

  

Костадин Костадинов  18.07.2023  

Дискредитація 

України та 

просування 

кремлівських 

наративів, що 

«Миротворець» - 

розстрільний 
список 

КОСТАДИН КОСТАДИНОВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): Господин 

Председател, миналата седмица стана ясно, че пореден българин е 

включен в един много зловещ списък и този списък не е за 

корумпирани политици, а е списък на хора, които имат различно 

мнение. Списък на хора за премахване. Списък в един сайт, който 

носи циничното име „Миротворец“. Една страница, която формално 

претендира да е украинска, но е регистрирана в Съединените щати, в 

един от американските щати – Вирджиния. Една страница, в която 
периодично се обновяват имената вътре в нея, като се добавят нови и 

се премахват стари. Премахват се, защото чисто и просто физически 

са премахнати, иначе казано – убиват се хора в този списък – 

списъкът на украинския сайт „Миротворец“. 

Дискредитація українських біженців в Республіці Болгарія 

Ивелин Първанов Първанов; 49-354-06-529  

від 19.05.2023 

 

Щодо 
затримання 

болгарського 

громадянина 

правоохоронним

и органами РФ 

 

Във връзка с гореизложеното, въпросът ми е: с каква информация 

разполага по този случай МВР? Как се осъществява контролът върху 

лицата пребиваващи на територията на Република България като 

«бежанци», включително и тези с двойно гражданство? Какви са 

връзките на тези «бежанци» с представителите на специалните 

служби на други държави, на терористични организации, или 

престъпни общности? Какви мерки предприема МВР за 

предотвратяването на контрабанда от България на опасни и взривни 

вещества, които могат да замесят името на нашата държава в 

терористична дейност, международен скандал, и да уронят престижа 

на Република България на международното поле? 

На початку травня 2023 року російська ФСБ заявила про 

затримання в Криму групу осіб, які начебто готували напад на 

Сергія Аксьонова. Серед затриманих виявився громадянин Болгарії 

Денис Петранов, який їхав з Болгарії до окупованих територій 

Запорізької області, де проживає мати його дружини. Російські 
правоохоронні органи звинуватили його в причетності до 

транспортування вибухових речових через Туреччину, Грузію до 

Криму. Таврійський болгарин Денис Петранов не мав статусу 

біженця. З 2017 року проживає та працює в Пловдєві. 

https://factcheck.bg/uk/chi-dijsno-mirotvorec-ie-spiskom-smerti/
https://www.parliament.bg/bg/plenaryst/ns/55/ID/10793
https://www.parliament.bg/bg/plenaryst/ns/55/ID/10791
https://www.parliament.bg/bg/topical_nature/ID/53851


Ангел Георгиев (Възраждане) 02.06.2023 

Дискредитація 

українських 

біженців 
 

 

АНГЕЛ ГЕОРГИЕВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): Благодаря, уважаеми 

господин Председател! 

Господин Вътрешен министър, въпросът ми е свързан с 

украинските бежанци, които всъщност не бяха бежанци, а бяха 

превърнати в туристи в един много доходен и скъпоплатен 

бизнес, който обаче ощети държавата и бюджета неимоверно. 

Доколкото знаем от официални изказвания, само от началото на 

войната за първата половин година, когато започна настаняването на 

тези украински туристи, бяха дадени 540 милиона, от които 365 

милиона от държавния бюджет, а от Европейския съюз дойдоха 

около 176 милиона. Това прави към днешна дата поне един милиард 

за хора, които се оплакват от това, че някъде бил слаб безжичният 

интернет или въобще няма такъв по хотелите. Не говорим за 

бедстващи хора, а говорим за хора, които наистина са 

превърнати в туристи, както казах и по-рано. 

Емил Янков Янков; 

Ангел Жеков Георгиев; 
Кръстьо Стоянов Врачев; 

49-354-06-1328 

від 27.07.2023 
 

Про число та 

привілеї 

українських 

біженців в 

Болгарії 

В България има неясен брой украински бежанци за по-голямата част 

от хората. Тези така наречени бежанци ползват привилегии, които 
не са правно обосновани. Много от гражданите на Република 

България се чувстват дискриминирани в собствената им страна. 

Пример, който мога да дам е, че пътна полиция не ги закача за 

никакви нарушения.  

Друг пример, при включени светлинни и звукови сигнали на линейка 

имат самочувствие не ненаказуеми и не се съобразяват със 

спешността на линейката. 

В това число те шофират без задължителни застраховки, гражданска 

отговорност, без винетка, без годишен технически преглед, паркират 

навсякъде без значение дали е забранено и др.  

Депутати «Відродження» регулярно проводять компанію по 
формуванню негативу довкола українських біженців. У звернення 

наголошується, що «поліція не наказує українських водіїв», «що 

українські водії не пропускають карети швидких», «припарковують 

авто в заборонених місцях». 

Емил Янков Янков 49-354-06-1350 

від 03.08.2023,  

 

озвучено в залі 

засідань 

парламенту 

01.09.2023 

 

Про число та 
привілеї 

українських 

біженців в 

Болгарії 

Господин Министър, в България има неясен брой украински 

бежанци за по-голямата част от населението. Тези така наречени 

бежанци ползват привилегии, които не са правно обосновани. 

Много от гражданите на Република България се чувстват 

дискриминирани в собствената им страна. Примерът, който мога да 

дам, е как „Пътна полиция“ не ги закача – става въпрос за 

украинските бежанци, при никакви нарушения. 

Друг пример: при включени светлини и звукови сигнали на линейка 

имат самочувствието на ненаказуеми и не се съобразяват със 
спешността на линейката, в това число шофират без задължителна 

застраховка „Гражданска отговорност“, без винетка, без годишен 

технически преглед, паркират навсякъде, без значение дали е 

забранено, и други. 

В тази връзка въпросът ми е: колко точно е броят на така наречените 

бежанци в България; кой плаща щетите при евентуално 

пътнотранспортно произшествие, ако виновен е украински бежанец 

без гражданска отговорност. И при така изброените по-горе факти не 

смятате ли, че българските граждани са дискриминирани в 

собствената им страна? Благодаря. 

 

Сприяння поширенню російських наративів про «фашизм» в Україні, про утиски українських болгар, про заборону 
використання інших мов. 

Костадин Тодоров 

Костадинов; 

Цончо Томов Ганев; 

Ангел Жеков Георгиев; 

Борис Димитров Аладжов; 

Цвета Валентинова 

Рангелова; 

Емил Янков Янков; 

Виолета Радева Кърпачева; 

Петър Николаев Петров; 

Александър Димитров 
Арангелов; 

49-354-03-5 

від 

20.07.2023 

 

Проект 

Декларації із 

засудженням 

антиболгаризму, 

антисемітизму, 

расизму, 

фашищму, 
антигуманізму, 

Через постійні шовіністичні заяви лідера партії «Відродження» 

Костадіна Костадінова, які спрямовуються на розпалювання 

ненависті в суспільстві, дискремінацію за різними ознаками, 

болгарська громадськість збурилась та вимагала заборонити 

партію «Відродження».  Натомість Костадінов та його оточення 

почали формувати в інформаційному полі акценти про начебто 

фашизм у владі Болгарії та Україні.  

https://www.parliament.bg/bg/plenaryst/ns/55/ID/10770
https://www.parliament.bg/bg/topical_nature/ID/56139
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Ивелин Първанов Първанов; 

Славчо Ангелов Крумов; 

Станислав Добринов Стоянов; 

Деян Николаев Николов; 

мови ненасисті та 

посилення 

нетерпимості в 

суспільстві.  

Николай Дренчев 06.07.2023 НИКОЛАЙ ДРЕНЧЕВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): Това, че аз съм български 
патриот, не означава, че желая злото на която и да било друга 

държава. Напротив, аз искам и Украйна да е добре, и украинският 

народ да е добре, както и руският да е, както и всички тези 

националности, които са така смесени в рамките на Съветския съюз 

някога, че вече много семейства не знаят точно от каква 

националност са. Както има и много българи в Украйна, които 

между другото бяха много притискани дълго време от 

украинските националисти, да не кажа украинските фашисти, 

които ние сега така горещо подкрепяме и помагаме – къде на 

думи, къде с оръжие. 

Истината е, че преди всичко това, което става в тази зала, от тази 

трибуна трябва да се чува от българския народ. Защото колкото и да 
не ни се иска да сме лоши пророци, така става, че бавно и 

постепенно България е въвличана в този конфликт – нещо, което 

абсолютно не ни е мястото, не ни е времето, в никакъв случай не 

трябва да участваме. България може да участва в този конфликт само 

по един-единствен начин – като предостави място, на което да се 

водят преговорите за мир. Благодаря. 

Ивелин Първанов 06.07.2023 

 

 

ИВЕЛИН ПЪРВАНОВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): Господин Председател! 

Господин Георгиев, допреди 2014 г. Украйна имаше много 

демократична Конституция, която даваше право на всички 

малцинства. През 2019 г. обаче беше започната така наречената 

унификация на образованието в Украйна и българският език 

беше отменен от учебната програма на украинските училища. 
Нещо повече. Украинската армия дълго време използваше тактиката 

на Ислямска държава, защото инструкторите им са едни и същи, и в 

болници и учебни заведения – предимно на малцинствата, 

дислоцираше складове и военни подразделения, които удобно 

оператори отстрани след това снимаха, когато получат попадения. 

Депутати від партії «Відродження» регулярно заявляють про 

відміну викладання болгарської мови в школах, де навчаються 

представники болгарської національності України, що не відповідає 

дійсності. Вказані факти спростували в Болградській РВА на запит 

української режисерки, болгарки Тетяни Станєвої, яка опублікувала 

офіційну відповідь з переліком шкіл, де вивчають болгарську мову. 

Костадін Костадінов 21.07.2023 

 
 

Говори се за това, че Украйна била приятелска държава. Не, тя не е 

приятелска държава, а Украйна е терористична държава, защото 

всяка една държава, която поддържа списъци за убиване на 

мирни граждани, е терористична държава. Ние не би трябвало да 

ѝ даваме оръжие, а би трябвало да ѝ наложим санкции, само че това 

не се случва. 

На следващо място. В Украйна случаите на насила мобилизирани 

българи са хиляди. Имаме страшно много оплаквания в тази 

посока. Ние се сблъскахме с един много интересен феномен, когато 

споделим за такива случаи, веднага още в рамките на същата 

седмица, имам предвид, като споделим в съответните институции в 

България, които би трябвало да защитават интересите на българските 

граждани и на нашите сънародници в Украйна, в рамките на същата 
седмица се случва така, че те са посещавани от Службата за 

безопасност на Украйна и започва репресия, побоища, натиск, 

заплахи за убийство, което означава едно много просто нещо. 

Когато тук в България се постави въпрос за правата на конкретни 

българи в Украйна, тези конкретни българи в рамките само на 

няколко дни, биват подлагани на тормоз от страна на украинското 

Гестапо – Службата за безопасност на Украйна (СБУ), което 

означава едно много простичко нещо – в Народното събрание и в 

институциите на властта, аз не знам даже дали да ги нарека точно 

украински агенти, или са американски агенти, които по 

съвместителство свеждат информация на украинците. Това е факт и 
това е позорен факт, защото има и хора в парламента, които това 

нещо го правят. 
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На фона на всичкото това, на фона на изключително репресивния 

режим, който в момента е упражняван от страна на Киевската хунта 

срещу българите в Украйна, похвално. Похвално, за един украински 

патриот, но не и за един български. Няма как да е похвално, за който 
и да било българин. 

Костадин Костадинов 26.07.2023 

 

Про «фашизм» в 

Україні та 

Болгарії 

Не че нещо ще ни уплашат по този начин, но то е показателно за 

начина, по който се сеят разделителни линии в българското 

общество, защото, ако влезете в средите на така наречената 

фашизмократична общност, ще видите, че там се иска кръв, там се 

говори за убийства. Там се смята, че е редно украинците да свършат 

мръсната работа на някои български фашизмократи. Това е 

изключително опасно. 

Костадин Костадинов 14.09.2023 

 

Заява про 

«расизм та 

фашизм» в 

Україні 

Тук е моментът да кажа, че в Одеска област, пък и не само там, а във 

всяка една от областните на Украйна има езикови омбудсмани, които 

следят много внимателно на какъв език се говори в Украйна и ако 

случайно говорите на недържавния език, такъв е терминът, защото 

само украинският език е държавен, Вие сте глобявани – не рискувате 

да бъдете глобени, Вие сте глобявани директно. Сергей Димитриев в 
хода на заседанието на градския съвет, или иначе казано общинския 

съвет в Болград, за няколко минути е използвал реч и думи на така 

наречения недържавен език. 

В информацията, която излезе във vesti.uа, това е украински сайт, 

да отбележа, тоест не е свързан с Русия или нещо друго, както 

най-вероятно сега веднага тук някои биха се сетили да помислят в 

тази посока, в информацията, която излезе във vesti.uа, не пише 

какъв е този недържавен език, но пише, че глобата, която е наложена 

от езиковия омбудсман Тарас Кремен, е наложена веднага. Тя, между 

другото, не се обжалва. Достатъчно е просто някой да те чуе и след 

това да изпрати донос на съответния езиков в омбудсман и 

глобата се налага. 

Истината е, че в Украйна от години се води една много сериозна 

расистка кампания срещу всички национални малцинства. 

Истината е, че някои от държавите – членки на Европейския съюз, 

обаче правят всичко необходимо, за да защитават своите малцинства. 

ВЪЗРАЖДАНЕ настоява не просто за пореден път за оставката на 

Тагарен, тоест Тагарев, а настояваме също така и за ясна позиция от 

страна на Външното министерство по отношение на нарушените 

права на българите в Украйна, по отношение на тази расистка 

дискриминационна практика, която наказва хора, които говорят 

на майчиния си език при това.   

Украйна, за съжаление, през последните години доказа, че не спазва 
никакви демократични принципи, че една расистка, фашистка 

държава, която налага дискриминационен режим към своите 

граждани на база единствено и само на техния национален произход. 

В рамках Закону про забезпечення функціонування  державної мови 

передбачено вимогу до представників державної та місцевої влади 

використовувати українську мову під час виконання функціональних 

обов’язків. Закон не забороняє використання інших мов в побуті. В 

Болградському районі 60% населення – представники болгарської 

національності, однак в публічному просторі використовують 

частіше російську, а не болгарську мову. Мер Болграду Сергій 

Дімітрієв також має болгарське коріння, однак під час засідань 
використовує частіше російську мову. 

Сайт Vesti.ua, який згадує Костадін Костадінов, контролюється 

оточенням колишнього президента Віктора Януковича та 

фінансується колишнім міністром доходів і зборів Олександром 

Клименко. Обидва колишні політики перебувають в Росії та 

надавали допомогу в підготовці до вторгнення російських військ в 

Україну.  

Ивелин Първанов 06.07.2023  

Україна – не 

держава, немає 

свого народу 

ИВАЙЛО ЧОРБОВ Между другото, да не говорим пък какво е 

Украйна – нито е държава, нито имат народ, но това е дълбока 

тема. Тоест те също могат да бъдат излъгани. 

Няма ли да бъдат излъгани? Как се излиза от НАТО? В какво 

състояние ще излезем от НАТО – разбити и абсолютно отворени за 
инвазия. Между другото, тя инвазията вече протича през хора като 

Вас, но това е друга тема. Отговорете по същество: с какво НАТО 
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chrome-extension://efaidnbmnnnibpcajpcglclefindmkaj/https:/mova-ombudsman.gov.ua/storage/app/sites/14/sayt-zvit-2-bolgradskiy-rayon-v-2docx.pdf
chrome-extension://efaidnbmnnnibpcajpcglclefindmkaj/https:/mova-ombudsman.gov.ua/storage/app/sites/14/sayt-zvit-2-bolgradskiy-rayon-v-2docx.pdf
chrome-extension://efaidnbmnnnibpcajpcglclefindmkaj/https:/mova-ombudsman.gov.ua/storage/app/sites/14/sayt-zvit-2-bolgradskiy-rayon-v-2docx.pdf
https://vesti.ua/uk
https://www.parliament.bg/bg/plenaryst/ns/55/ID/10785


подобри състоянието на България? 

И също, ако може да се повтори, госпожа Нинова ли беше, или 

другарката Нинова, в посолството на САЩ, защото май новият 

Съветски съюз са САЩ. 

Дезінформаційна кампанія про серйозне поранення начальника Генерального штабу ЗС України генерала Валерія 
Залужного під час обстрілу на півдні України. 

Ивелин Първанов  25.05.2023 

 

 

ИВЕЛИН ПЪРВАНОВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): Госпожо Председател! 

Господин Министър, нашите военнослужещи, за които беше решено 

да бъдат изпратени в Полша и в Германия – тези 50 инструктори и 

петимата офицери към Щаба, всъщност оперативно през това време 

са подчинени на чуждо командване. Вие все пак сте уведомен, знаете 

какво става с тях, но полското командване, или някое натовско, може 

да реши да ги използва по направление по своя целесъобразност. 

Имате ли информация дали в момента наши военнослужещи се 

намират на територията на Полша, която е съпределна с конфликта? 

Защо задавам този въпрос? Тъй като дългоочакваното украинско 

настъпление три месеца вече се проваля поради две прости причини, 

оперативно няма кой да го осъществи, генерал Залужни от две 

седмици е под грижата на военните хирурзи, за да му спасят 

живота след удара срещу щаба на Оперативното командване 

„Юг“, а два месеца по-рано беше ударен щабът на бившия 

Прикарпатски военен окръг, бункерът, който е дълбоко под 

земята. Там бяха убити няколкостотин военнослужещи, 

предимно от Полша и Великобритания, но изтече информация, 

че има и представители на няколко други държави. Може ли да 

ни успокоите, че там не е имало наши военнослужещи или 

сътрудник, който е работил по някакъв начин, и в момента, че наши 

военнослужещи не са в близост в обсега на ракетните и авиоударите? 

Благодаря Ви. 
Поширення недостовірної інформації про серйозне поранення 

начальника Генерального штабу ЗС України Валерія Залужного та 

начебто ліквідацію іноземних військових в бункері на Заході України. 

Росія проводила масштабну кампанію по поширенню дезінформації 

про начебто знищення під Львовом до 300 іноземних 

високопосадових офіцерів, серед яких були громадяни 

Великобританії та Польщі. Першоджерелом виступало грецьке 

видання PRONEWS з посиланням на неназвані джерела, яке часто 

використовується в інтересах російського міноборони.  

 

https://www.parliament.bg/bg/plenaryst/ns/55/ID/10765
https://www.pronews.gr/amyna-asfaleia/enoples-sygkroyseis/ektakto-tromaktiko-ktypima-se-120-metra-vathos-me-rosiko-yper-yperixitiko-vlima-kinzhal-sto-kentro-dioikisis-tou-nato-stin-oukrania/

